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Månadens	profil

Månadens	profil	kommer	hädanefter	att	ersättas	av	separata	utskick
med	lite	mer	ingående	personporträtt	av	människor	som	på	ett	eller
annat	sätt	berörs	av	spelberoende.	Första	artikeln	i	detta	nya	koncept
kommer	dyka	upp	inom	ett	par	veckor.	Håll	utkik	i	mailen	:)

Aktuella	händelser

SPELBEROENDES	RIKSFÖRBUND	FINNS	PÅ	PLATS	I	ALMEDALEN

Nästa	vecka	är	Almedalsveckan	och	Spelberoendes	Riksförbund	är	på
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plats	från	söndag	till	fredag.	Trots	att	vi	inte	har	något	egen	event
kommer	det	att	vara	en	fullspäckad	vecka	med	deltagande	i	olika
former.
	
Exempelvis	kommer	Madeleine	Tügel	från	vår	förening	i	Malmö	att
delta	i	seminariet	“Vilka	samband	finns	mellan	psykisk	ohälsa,
kriminalitet	och	spelberoende?”	på	måndag	klockan	13.00	-	14.00.
Mer	info	om	detta	event	finner	ni	här.
	
Strax	därefter,	14.15	-	15.00	kommer	vår	förbundsordförande	Daniel
Harre	att	delta	i	seminariet	“Ökar	eller	minskar	spelproblemen?”	Läs
mer	om	detta	här.
	
Vi	ser	fram	emot	en	intressant	och	givande	vecka	och	hoppas	vi
kommer	därifrån	med	inspiration	och	en	rad	nya	kontakter	som
tillsammans	kan	bidra	till	en	tryggare	spelmarknad.

SPELREKLAM	&	BONUSAR…	EN	SJÄLVKLAR	RÄTTIGHET	ELLER	ONÖDIG
RISK?

Under	pandemin	begränsades	spelbolagens	möjlighet	till	att	ge
bonusar	till	sina	kunder	till	att	bara	innefatta	100kr	och	endast	gälla
nya	kunder.	Då	argumenterades	det	från	spelbolagens	håll	om	att
utan	bonusar	kommer	kunderna	byta	till	andra	bolag	vilket	försvårar
deras	omsorgsarbete.	Jag	själv,	och	många	spelberoende	med	mig,
kan	dock	vittna	om	det	motsatta.	Att	generösa	bonusar	gör	att	vi
faktiskt	skaffar	konton	hos	fler	bolag.	Vi	väljer	helt	enkelt	att	spela	hos
det	bolag	som	för	stunden	har	bästa	erbjudandet.	Om	bonusar	inte
var	tillåtet	skulle	det	finnas	färre	anledningar	för	mig	som	spelare	att
byta	bolag.
	
Men	bonusar	ligger	väl	i	varje	företags	rättighet	att
marknadsföra	sig	och	locka	kunder?
Om	man	föreslår	att	Systembolaget	skulle	erbjuda	“köp	1	få	3”	eller
att	din	lokala	matbutik	bjuder	alla	förstagångsköpare	av	tobak	på	en
limpa	cigaretter,	skrattar	många	då	tanken	är	helt	absurd.	Vad	är	det
då	som	gör	den	tanken	absurd	samtidigt	som	gratispengar	och	frispel
hos	ett	spelbolag	ses	som	en	självklarhet?	Både	spel	och	alkohol	är	ju
underhållning	för	många	människor.	Ett	sätt	att	slappna	av,
socialisera	och	njuta	av	livet.	Majoriteten	far	inte	illa,	men	det	finns
väldigt	många,	både	brukare	och	anhöriga,	som	faktiskt	gör	det.

https://www.almedalsveckan.info/program/65110
https://www.almedalsveckan.info/program/66335


Utöver	de	personliga	tragedierna	kostar	beroenden	dessutom
samhället	väldigt	mycket	pengar.	Sammantaget	gör	detta	att	det	finns
lagar	som	ska	skydda	mot	överdriven	konsumtion	av	riskabla	och
potentiellt	skadliga	produkter	trots	att	majoriteten	inte	har	problem.	
	
Spelberoende	är	sedan	2018	med	i	socialtjänstlagen	där	det	likställs
med	bl.a.	alkoholmissbruk.	Att	marknadsföringen	av	spel	i	samband
med	detta	inte	reglerades	till	att	minimum	innefatta	särskild
måttfullhet	precis	som	för	alkohol	är	i	våra	ögon	otroligt	märkligt	och
något	vi	hoppas	åtgärdas	snarast	möjligt.
	
Föreslagna	lättnader	kring	bonusar
I	den	nya	propositionen	“2021/22:242	En	förstärkt	spelreglering”
föreslår	regeringen	att	lätta	på	reglerna	för	bonusar	för	allmännyttiga
lotterier.	Man	skriver:
	
Regeringens	förslag:	Licenshavare	som	enbart	tillhandahåller	spel	för
allmännyttiga	ändamål	ska	undantas	från	begränsningen	att	en
licenshavare	endast	får	erbjuda	eller	lämna	bonus	vid	det	första
tillfället	då	en
spelare	spelar	på	något	av	licenshavarens	spel.
	
Vissa	politiker	vill	ta	det	ännu	längre	och	har	lämnat	in	en	motion	för
att	lätta	på	reglerna	för	samtliga	licenshavare.	I	motionen	står	det:
	
För	att	ytterligare	värna	den	reglerade	licensmarknaden	vill	vi
moderater	se	en	översyn	av	bonusar	på	spelområdet.	I	dag	är
licensbolagen	enbart	tillåtna	att	ge	bonusar	till	nya	kunder.	I	den
spelutredning	som	ligger	till	grund	för	den	proposition	som	riksdagen
nu	har	att	behandla	har	man	utrett	ett	undantag	för	de	allmännyttiga
lotterierna.	Samma	övervägande	bör	göras	för	licensbolagen	som	inte
är	allmännyttiga.	Det	skulle	göra	det	enklare	för	spelbolagen	att
behålla	kunderna	på	licensmarknaden	och	ha	långsiktiga	relationer
med	spelarna,	vilket	båda	ökar	konsumentskyddet	för	den	som	spelar.
Denna	aspekt	har	flera	remissinstanser	såsom	Region	Stockholm
(Beroendecentrum	Stockholm)	framfört.
	
Vi	måste	börja	tänka	preventivt	och	inte	bara	reaktivt
Det	är	lätt	att	denna	typ	av	lättnader	smyger	under	radarn	för	det
pratas	väldigt	sällan	om	dem.	De	enda	artiklar	vi	sett	kring	ovan
nämnda	motion	är	skrivna	av	olika	spelsidor	som	naturligtvis	lyfter	det
positiva	med	ett	sådant	förslag.	Fokus	i	media	ligger	ofta	på	vad	som
hänt	när	det	gått	för	långt…	förlorade	summor…	spelpaus…
olicensierade	bolag.	Att	lyfta	dessa	frågor	är	naturligtvis	viktigt,	men
faktum	är	att	när	en	person	gått	så	långt	att	de	vill	spärra	sig	själv
från	spel	så	har	omsorgsplikten	redan	brustit	och	spelbolagen	har
misslyckats.	Av	den	anledningen	måste	vi	börja	prata	mer	om	det	som
sker	i	ett	tidigare	skede.	Varför	börjar	vi	spela?	Varför	förlorar	vi
kontrollen?	Normaliseringen	av	spel	har	gått	så	långt	att	vi	inte	ens
kan	handla	mat	eller	låta	våra	barn	utöva	idrott	utan	uppmuntras	till
att	spela	om	pengar.
	
Vi	har	byggt	upp	ett	samhälle	som	alltmer	uppmuntrar	snabba	kickar
och	lösningar	och	spelbolagen	följer	naturligtvis	denna	trend	genom
att	tävla	om	vem	som	kan	erbjuda	enklast	registrering	och	mest
“gratispengar”.	Det	är	dock	en	destruktiv	spiral	och	uppmuntrar
spelare	att,	som	vi	skrev	inledningsvis,	skapa	konton	hos	så	många
bolag	som	möjligt,	vilket	i	sin	tur	gör	det	svårare	för	både	spelbolag
och	konsumenter	att	reglera	spelandet.



	
Om	vi	verkligen	vill	skydda	konsumenterna	och	samtidigt	underlätta
för	spelbolagen	att	utöva	sin	omsorgsplikt,	anser	vi	att	man,	i	motsats
till	nuvarande	förslag	i	riksdagen,	istället	bör	förbjuda
bonuserbjudanden	för	spel	om	pengar	helt	och	hållet.
	

prop.	2021/22:242	En	förstärkt	spelreglering

Motion	till	riksdagen	2021/22:4759

Vårt	fokus	just	nu

Transparens
Styrelsen	jobbar
mycket	med	att	öka
transparensen	i	vårt
arbete	gentemot
övriga	förbundet.
	
En	nyckelfaktor	i	det
arbetet	är	att	våra
föreningar	inte	bara
ska	kunna	ta	del	av
vårt	arbete,	utan	att
vi	även	gör	det	så
lättillgängligt	för
dem	som	möjligt.

Spännande	höst
Trots	att	vi	befinner
oss	mitt	i	den	härliga
sommaren	planeras
just	nu	flera
föreläsningar,
samarbeten	och
annat	spännande	i
höst.	
	
Vill	ni	göra	något
tillsammans	med	oss
under	2022	är	det
bra	att	ta	en	första
kontakt	redan	nu.

SBRF	om	3-5	år
En	del	av	nya
styrelsens
målsättning	är	att
finna	en	långsiktig
plan	för	vart
förbundet	är	på	väg.
	
Vi	får	i	dagsläget
bidrag	på	kort	sikt
men	ser	trots	det	ett
stort	värde	i	att
ändå	försöka	tänka
strategiskt	och
långsiktigt	i	de
beslut	vi	fattar.

Visste	du	att…?

Spelberoendes	Riksförbund	har	en	Youtube-kanal?

Här	finner	du	föreläsningar,	reklam-	och	infofilmer	som	du	mer	än
gärna	får	dela	vidare	för	att	sprida	kunskap	och	medvetenhet	om
spelberoende.

https://data.riksdagen.se/fil/F1F46CBC-913C-4358-98E4-9DE535BEA0B7
https://data.riksdagen.se/fil/13C69ACA-EBEF-4394-94E0-CE5CB77605F7


Besök	vår	Youtube-kanal

Följ	oss	gärna	på	sociala	medier

https://www.youtube.com/channel/UCGBSMYR04mFk0gch2z5Du3Q/

